
Spotkanie Komisji w dniu 19 stycznia 2023 r.  

 

Spotkanie Komisji odbyło się w trybie stacjonarnym.  

Pierwsze dwa punkty posiedzenia stanowiły projekty uchwał Senatu 

dotyczących zmian w programach studiów na kierunku lekarskim, jednolite 

studia magisterskie o profilu ogólnoakademickim, dla cykli kształcenia 

rozpoczynających się począwszy od roku akademickiego 2018/2019. Wniosek 

w sprawie wprowadzenia zmiany nazwy przedmiotu w trakcie cyklu kształcenia 

z geriatria na geriatria i medycyna paliatywna złożyło Kolegium Nauk 

Medycznych, w oparciu o opinię Krajowego Konsultanta w dziedzinie Medycyny 

Paliatywnej.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożone projekty uchwał. 

W ramach kolejnego punktu posiedzenia Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały Senatu zmieniającej uchwałę nr 110/10/2021 w sprawie 

ustalenia programu kwalifikacyjnych studiów podyplomowych nauczanie języka 

polskiego – zmiany dotyczyły zmniejszenia 0 20 godzin liczby godzin zajęć na 

tych studiach.  

W dalszej części spotkania, Prorektor ds. Studenckich i Kształcenia, dr hab. 

Elżbieta Rokosz, prof. UR zapoznała członków Komisji z opracowanymi 

w Biurze Prorektora projektami zarządzeń Rektora: 

− w sprawie określenia szczegółowych zasad dotyczących projektowania 

programów studiów pierwszego, drugiego stopnia i jednolitych studiów 

magisterskich oraz sporządzania ich dokumentacji w Uniwersytecie 

Rzeszowskim, 

− w sprawie określenia minimalnej liczebności grup studenckich dla form 

zajęć dydaktycznych na studiach pierwszego stopnia, drugiego stopnia 

oraz jednolitych studiach magisterskich prowadzonych na Uniwersytecie 

Rzeszowskim.  

Prorektor ds. Studenckich i Kształcenia poinformowała, że projekty zarządzeń 

były konsultowane na spotkaniu u JM Rektora oraz przedłożone do opinii 

Dziekanów Kolegiów i Kolegium Rektorskiego, a wypracowane w wyniku 

konsultacji rozwiązania, dają możliwość większego nadzoru przez Dziekanów 

Kolegiów nad programami studiów i liczebnością grup, co w konsekwencji 

powinno przełożyć się na efektywniejszy nadzór nad kosztami działalności 



dydaktycznej. W trakcie dyskusji nad projektami poruszono kwestie dotyczące: 

przeniesienia z władz rektorskich Kolegium na władze dziekańskie decyzyjności 

w zakresie zwiększenia godzin w programie oraz zmniejszenia liczebności grup, 

zasadności utrzymania praktyk zawodowych na studiach o profilu 

ogólnoakademickim, zmniejszenia wymiaru godzin zajęć z lektoratów języków 

obcych, zmniejszenia liczebności grupy studenckiej na zajęciach 

hospitacyjnych. Po dyskusji udzielono głosu Kierownik Działu Jakości 

i Akredytacji, która przedstawiła propozycję zmian w treści § 8 ust.4 zarządzenia 

dotyczącego projektowania programów, w zakresie dopuszczonego wymiaru 

godzin zajęć na kierunkach regulowanych standardami, który nie powinien być 

większy niż o 100 godzin na studiach I lub II stopnia oraz o 200 godzin na JSM, 

od minimalnego wymiaru określonego w standardzie dla danego kierunku 

studiów. Na zakończenie, Pani mgr Justyna Koba wskazała na konieczność 

uzupełnienia przepisów przejściowych w ww. projekcie zarządzenia i zwróciła 

się do Pana dr Marcina Niemczyka z prośbą o pomoc w ich zredagowaniu. 

W trakcie przeprowadzonego głosowania, Komisja jednogłośnie przyjęła 

stanowiska w sprawie ww. projektów zarządzeń.  

Kolejny punkt posiedzenia dotyczył spraw Wewnętrznego Systemu 

Zapewnienia Jakości Kształcenia. Po przedstawieniu przez Panią mgr Ewę 

Halik-Siedlarz wyników badań ankietowych prowadzonych w roku akad. 

2021/2022, poruszono kwestię dotyczącą niskiej zwrotności ankiet oraz 

zasugerowano zwiększenie zaangażowania ze strony Działu Jakości 

i Akredytacji oraz Samorządu Studentów w proces aktywizacji studentów do 

udziału w badaniach. Zgłoszony przez DJiA pomysł powołania w Uczelni zespołu 

ds. ankietyzacji nie uzyskał poparcia Komisji. 

Po przyjęciu rekomendacji wynikających z badań ankietowych, członkowie 

Komisji dyskutowali nad kwestionariuszami ankiet dotyczących oceny 

prowadzącego przedmiot oraz oceny warunków studiowania. Po 

zaproponowanej modyfikacji we wzorze Ankiety oceny prowadzącego 

przedmiot, Komisja opowiedziała się za przyjęciem wzorów ankiet. Komisja 

ustaliła również harmonogram realizacji badań ankietowych w roku 2022/2023. 

Na zakończenie posiedzenia, Pani mgr Justyna Koba zawnioskowała 

o powołanie zespołów roboczych: 

- ds. opracowania zmian w Regulaminie studiów na UR, 



- ds. opracowania wytycznych do tworzenia studiów podyplomowych 

przygotowujących do wykonywania zawodu nauczyciela.  

Przewodnicząca Komisji, do prac w pierwszym z zespołów wyznaczyła prof. dr 

hab. Lucynę Leniowską, dr Annę Szpilę i dr Marcina Niemczyka. 

Członkowie Komisji ds. Kształcenia wskazali na brak uzasadnienia do powołania 

drugiego z zespołów, ze względu na przejrzystość przepisów standardów 

kształcenia nauczycieli. W związku z powyższym, wniosek dotyczący powołania 

zespołu ds. opracowania wytycznych do tworzenia studiów podyplomowych 

przygotowujących do wykonywania zawodu nauczyciela nie uzyskał poparcia 

Komisji.   

 

  


